
10/2010.sz. Készült :  2 példányban
…..  példány

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének  2010. szeptember 23-án 1500 órai kezdettel megtartott ülésének 

a.) jegyzőkönyve
b.) 73-77/2010.(IX.23.) kt. határozata

Napirend:

1.) Mérk, Béke utca pótmunka közbeszereztetése
2.) Nagyecsed város pályázata  „ Közösségi felzárkóztatás a mélyszegénységben élők

TÁMOP 5.11.3-09/2 „
3.) BURSA HUNGARICA pályázat kiírása
4.) Bérhitel felvétel
5.) Nemzetiségi Sportegyesület támogatása 

Mérk, 2010. szeptember 24.

Kárpáti István
polgármester
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Készült:   Mérk Nagyközség Képviselő-testületének  2010. szeptember 23-án 1500 órai kezdettel megtartott 
                ülésén.

Az ülés helye:  Községháza  Mérk 

Jelen vannak:  Kárpáti István polgármester
Aradi Ferenc,  Balogh László, Haga Dezső, Kaluha János, Müller Istvánné,  
Szabó Konrád Sándor, Szimuly Gábor. Szücs Sándor képviselők

Török László jegyző
Jávori Tihamér CKÖ elnöke
Szabóné Rost Mária NKÖ elnöke 

Kárpáti István polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel 9 fő jelen 
van.
Javaslatot tesz az alábbi napirend megtárgyalására és jegyzőkönyv hitelesítőnek  Kaluha János és Müller 
Istvánné képviselőket javasolja. 

1.) Mérk, Béke utca pótmunka közbeszereztetése
2.) Nagyecsed város pályázata  „ Közösségi felzárkóztatás a mélyszegénységben élők
      TÁMOP 5.11.3-09/2 „
3.) BURSA HUNGARICA pályázat kiírása
4.) Bérhitel felvétel
5.)Nemzetiségi Sportegyesület támogatása 

Ezt követően a képviselő-testület  9 szavazattal, ellenszavazat nélkül a javasolt napirend megtárgyalását és 
jegyzőkönyv hitelesítőnek  Kaluha János és Müller Istvánné képviselőket elfogadta. 

Tárgy /  1. tsp. /   Mérk, Béke utca pótmunka közbeszereztetése

Török László jegyző ismerteti a közbeszerzési bizottság eljárását. A közbeszerzés iratanyaga csatolva a 
jegyzőkönyvhöz. Elmondja, hogy a közbeszerzési eljárás végén  az új szerződést már az új polgármester fogja 
aláírni  20 nap múlva.

Szimuly Gábor képviselő kérdezi,  nem arról volt szó , hogy a fugákat ki fogják javítani az úton ?.

Török László és Kárpáti István válaszában elmondta, hogy nem , ez a javítás a garanciális munkához tartozik, 
most a pótmunka közbeszerzéséről van szó.

Szabó Konrád Sándor elmondja, hogy szörnyű bürokrácia, annyi mindent kérnek, sok papír,  nagyon sok kézen 
megy keresztül.

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy egy több milliárdos pályázatnál is ennyit kell körbejárni, mint egy 
ilyen kis pályázatnál. Ez a törvény.

Müller Istvánné képviselő kérdezi, hogy összességében ez mennyibe került a falunak ? Mennyi a kifizetés ? 
Mennyit utaltak le eddig ?

Török László jegyző válaszában elmondja hogy a pótmunka bruttó  8 millió forint, aminek  10 %-át önerőben 
kell biztosítanunk .  Összességében a pótmunkán kívüli rész önerejét már kifizettük , kifizettük továbbá a 
tervezési költséget, az igazgatási költséget, közbeszerzési költséget, műszaki ellenőri költséget. A végelszámolás 
során , mivel nekünk az össz útberuházás 10 %-át kellett fizetnünk  előre, így még   nekünk onnan  visszajár egy 
jelentősebb összeg várhatóan  2 milliót is meghaladó nagyságban., ezt utólag fogjuk visszakapni a 
végelszámolást követően. 

Kárpáti István az elhangzottakat összefoglalta, majd ezt követően  a képviselő-testület 9 szavazattal, 
ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozta :  
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Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

73/2010.(IX.23.) kt. határozata

Mérk Béke utca pótmunka közbeszereztetéséről

A Képviselő-testület !

Megállapítja, hogy a Mérk, Béke utcára kiírt  pót közbeszerzés eredményes. 

Nyertes ajánlattevő  .  SOMA-FÖLD Kft.  ( 4400. Nyíregyháza,  Váci Mihály u. 41 sz. ) 
Ajánlati ár  ( nettó ) 6.404.712.- Ft 

Felhatalmazza a Polgármester urat, hogy a   SOMA –FÖLD Kft-vel a szerződést kösse meg.

Tárgy /  2. tsp /  Nagyecsed város pályázata  „ Közösségi felzárkóztatás a mélyszegénységben élők
             TÁMOP 5.11.3-09/2 „

Nagyecsed Város előterjesztése csatolva a jegyzőkönyvhöz.

Szabó Konrád Sándor képviselő elmondja, hogy ő részt vett egy ezzel kapcsolatos megbeszélésen Vállajon.  Ez 
egy regionális dolog lenne.  Ezen pályázat keretén belül Mérkre ígértek egy ifjúsági központot.  A pályázat célja, 
hogy a hátrányos helyzetű fiatalokat felkarolja, a nem hátrányos helyzetűeket összefogja.  Nyitottak voltak erre, 
reméli, hogy meg is lesz. Munkahelyet is teremtene, ez egy ismertető volt, elmondtuk mit szeretnénk. 

Aradi Ferenc képviselő kérdezi, hogy a 27 millióból csak ennyit tudtak igérni ? 

Török László jegyző reagált  ez egy összetett pályázat  Vállajjal együtt  szereplünk adatként, de rajtunk kívül 
még Tiborszállás, Fábiánháza és Nagyecsed is támogatják a pályázat megvalósítását..
Elmondja, hogy Jávori Tihamér  CKÖ elnök  bent volt aláírni, tőlünk holnapra várják a határozatot .

Jávori Tihamér CKÖ elnöke elmondja, hogy már azt hitték nem is lesz  ebből a pályázatból semmi hiszen  három 
hétig vártak , hogy történjen már valami ebben az ügyben. 

Balogh László képviselő elmondja, ő jól ismeri a vezetőt, ha megígérték, akkor úgy is lesz, a pályázatot akkor el 
is készítik..

Aradi  Ferenc képviselő kérdezi, ha valaki elutasítja akkor mi lesz ?

Szabóné Rost Mária NKÖ elnöke kérdezi miért kellene elutasítani ?

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy a kistérségben erről már szavaztak, ott vetődött fel, hogy 
Nagyecsed indítja kistérségben ezt a pályázatot. . Az a cél , hogy ebben a mikrotérségben mindenkinek legyen 
meg a 8 általános iskolai végzettsége. Ha Nagyecsed akarja és összeszedi, és összeállítja a pályázati anyagot  mi 
menjünk velük.

Aradi Ferenc képviselő elmondja, hogy több ismerősével beszélt erről a pályázatról, értelmezték , véleményük 
szerint   ez egy semmitmondó , érthetetlen, ugyanakkor másoknak előnyöket szerző pályázat.

Török László jegyző elmondja, hogy ez a pályázat egy nem azonnal ható , hanem hosszútávra elhúzódó , hatásai 
is csak később jelentkeznek. 

Müller Istvánné elmondja, hogy ebből a pályázatból azt érzékeli, hogy nem lakosságarányos elosztás történt. 
Egy tőlünk kisebb Győrtelek nagyobb arányban részesülne a pályázatból mint Mérk és Vállaj. A pályázatban 
ugyanakkor Vállaj nincs feltüntetve, hanem  Mérk alatt szerepel. Több kétely is felmerült benne , ki fogja 
kiválasztani az érintettek körét, és sokkal jobban örülne ha nem 15, hanem akár 150 mérki is lenne benne mint 
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érintett. Megkérdezte, hogy sem a helyszínek kiválasztásában , sem az utaztatásban semilyen feladata nincs az 
önkormányzatnak ? Mindent a gesztor  Nagyecsed csinál. 

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy ebbe a pályázatba Mérknek önerőt adni nem kell.

Aradi  Ferenc képviselő azt nehezményezi, és számára ez érthetetlen , hogy ilyen humán jellegű pályázatra  akár 
180 milliót is fizetnek, amikor más helyen utak, járdák sincsenek.  Kifogásolta azt is, hogy miért nem jöttek el 
személyesen ezen pályázatot bemutatni, miért írásban tették ezt.

Miután több hozzászólás, vélemény nem hangzott el, a képviselő-testület  7 igen szavazattal, és 2 tartózkodással 
az alábbi határozatot hozta :

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

74/2010.(IX.23.) kt. határozata

TÁMOP 5.1.3-09/02  „ Együtt az úton ! –Közösségi felzárkóztatás a mélyszegénységben 
élők integrációjáért Nagyecsed mikrokörzetében „  pályázathoz való csatlakozásról

A Képviselő-testület !

Csatlakozik a TÁMOP 5.1.3-09/02  „ Együtt az úton ! –Közösségi felzárkóztatás a mélyszegénységben 
élők integrációjáért Nagyecsed mikrokörzetében „  pályázathoz , amelyen Nagyecsed Önkormányzat 
mint főpályázó indul , partnere az Egyesület a Társadalmi Tőke Fejlődéséért Mátészalka Többcélú 
Kistérségi Társulás .  

Tárgy /  3.tsp. /   BURSA HUNGARICA pályázat kiírása

Török László jegyző ismerteti a BURSA HUNGARICA pályázatok kiírását a korábbi évekhez hasonlóan. 

Ezt követően a képviselő-testület  9 szavazattal, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozta : 

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

75/2010.(IX.23.) kt. határozata

BURSA HUNGARICA pályázatok kiírásáról.

A Képviselő-testület !

Pályázatot ír ki a BURSA HUNGARICA felsőoktatási ösztöndíjra.

Felkéri a Jegyző urat, hogy a helyben szokásos módon mind az  „A”, mind a „B” típusú kiírást a 
lakosság felé tudassa. 

A pályázatok beadási határideje:   október  29.

Tárgy /  4 tsp. /   Bérhitel felvétel

Török László jegyző elmondja, hogy a legutóbbi képviselő-testületi ülés döntés születet  15 milliós bérhitel 
felvétel lehetőségéről . A szakma átvizsgálta a pénzügyi kötelezettségeket és kéri a testülettől, hogy ezt a  15 
milliót még 5 millióval emelje meg, így nagyobb mozgásterünk van a pénzügyi kötelezettségek teljesítésére. 
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Ehhez a témához vetette fel Szabóné Rost Mária  NKÖ elnöke, hogy Vállaj  mint tagintézmény mit és hogyan 
fizet ?  Azért mert mi látjuk el az ÁMK egész gazdasági feladatainak végzését Vállaj ad e ehhez a feladathoz 
valamilyen pénzügyi forrást ?

Török László jegyző elmondja, hogy az iskola, óvoda  működtetésével kapcsolatosan minden jellegű bevétel a 
dologi kiadások kivételével  hozzánk folyik be. Majd az újonnan létrejövő képviselő-testületnek is javasolni 
fogja, hogy tekintsék át Vállajjal közösen ezt a  helyzetet és hozzanak létre egy olyan megállapodást amiben 
Vállaj község  a plusz adminisztrációs munka elismeréseként  anyagilag is hozzájárul e feladat működtetéséhez. 

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy már az elmúlt ülésen is felsorolásra került , hogy milyen feladatokat 
kell megfinanszírozni és milyen  pénzügyi forrásokat várunk még.   Megemlítette, hogy a TÁMOP pályázatból 
még  10 millió forint nem érkezett meg. Fentről is tapasztaljuk, hogy visszafogják a pénzek folyósítását. 

Müller Istvánné a Polgármester  úr TÁMOP-os felvetésével kapcsolatosan kihangsúlyozta, hogy a megnyert 
TÁMOP 54 millió forint, eddig kifizetve 34 millió, 20 millió forintot kell lehívni, 10 milliót kifizetni október 31-
ig.

Török László jegyző elmondja, hogy a TÁMOP-os feladat végre van hajtva, már új számla kibocsátás nem 
lehetséges, mivel augusztus 31-ével lezárt a projekt. Nekünk már csak végleges elszámolási kötelezettségünk 
van  november 30-ig a TÁMOP-pal szemben. 

Kárpáti István polgármester összefoglalta az elhangzottakat, majd a képviselő-testület  8 igen szavazattal,  1 
tartózkodással az alábbi határozatot hozta : 

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

76/2010.(IX.23.) kt. határozata

Munkabérhitel keret összegének meghatározásáról.

A Képviselő-testület !

2010. októberétől havonta  20.000.000.- Ft azaz: Húszmillió forint összegű munkabér hitel 
felvételét engedélyezi. szükség szerint. 

Tárgy /  5. tsp. /  Nemzetiségi Sportegyesület támogatása

Török László jegyző elmondja, hogy a Sportegyesület elnöke jelezte nála, hogy a korábban beadott és már 
tárgyalt támogatási kérelmüket újból tárgyalja a testület és ha lehetséges, úgy a Mérk-Vállaj Nemzetiségi SE 
részére  200.000.- Ft támogatást biztosítson. Ez a pénz a labdarugó bírók díjának befizetésére szolgálna. 

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy  ő személy szerint nem támogatja a támogatás adását. 
Kihangsúlyozta, hogy az egyesületet nem az önkormányzat alapította , ennek ellenére ingyenesen biztosítja a 
futballpályát és az azon lévő felépítményeket, fizeti a rezsit, gondozza-ápolja a pályát. Az egyesület gazdálkodja 
ki, ne az önkormányzatra hárítsa ezt a terhet.. Azon túlmenően, hogy ingyenesen biztosítja a feltételeket évi 
400.000.- Ft támogatást is ad az önkormányzat. 
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Balogh László javasolja a támogatást megadni, mivel ő is ismeri az egyesület helyzetét.

Rövid beszélgetést követően a képviselő-testület  8 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal az alábbi határozatot 
hozta :  
 

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

77/2010.(IX.23.) kt. határozata

Mérk-Vállaj Nemzetiségi Sportegyesület támogatásáról.

A Képviselő-testület !

A már korábban megítélt és kifizetett  400.000 Ft támogatáson felül    200.000.- Ft  azaz:
Kettőeszázezer forint támogatást biztosít 2010 évben.

Felkéri a Jegyző urat , hogy ezen  támogatást rendeleti úton is vezesse át, és intézkedjen a pénz-
összeg átutalására. 

A tárgysorozati pontok megtárgyalását követően  Kárpáti István polgármester szólt , felhívta a jelenlévő Szabóné 
Rost Mária figyelmét , hogy a korábbi testületi ülésen is felvetődött benzinkút építési szándékát a megadott 
határidőig teljesítse.
Ugyancsak szólt arról , hogy a református Egyház még 80.000.- Ft pénzösszeggel tartozik az 
önkormányzatunknak, kérte a jelenlévő Szabó Konrád Sándor  képviselő nagytiszteletű urat, hogy ez évben az 
egyház is rendezze tartozását. 

Szabóné Rost Mária  Nkö elnöke  javasolta a jelenlévőknek, hogy a képviselő-testület  Kárpáti István 
polgármester úr munkáját ismerje el és kezdeményezze díszpolgárrá nyilvánítását. 

Kárpáti István polgármester elhárította ezen kezdeményezést.

Török László jegyző elmondta, hogy ez volt ennek a testületnek az utolsó ülése. De utolsó ülése volt ez a 
polgármesterünknek is. Polgármester úr nem indul a választáson, nyugdíjba kíván vonulni.  A képviselő-testület 
nevében megköszönte Polgármester úr  4 cikluson keresztüli polgármesteri tevékenységét, majd az azt elismerő 
Díszoklevelet adott át részére.

A Képviselő-testület nevében Szabó Konrád Sándor köszöntötte, megköszönve azt , hogy 1990-től egy cikluson 
keresztüli képviselői, 4 ciklusbeli polgármesteri munkájával  falunkért , Mérkért dolgozott.

Kárpáti István polgármester megköszönte  az elismeréseket, mindenkinek jó egészséget, békességet kívánva az 
ülést  1620 órakor bezárta.

k.m.f.

Kárpáti István Török László
polgármester    jegyző

Kaluha János Müller Istvánné
jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő
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